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1. Välkommen 
Ordf. Håkan Schroeder hälsade välkommen och förklarade mötet öppnat. 
 

2. Uppföljning tidigare protokoll 
Protokoll 2017-08-18 och AU-protokoll 2017-09-04, 2017-10-02 samt 2017-11-13 genomgicks och lades till 
handlingarna. 
 

3. Information från PA 
Alnarpskonferensen 24 jan 2018 presenterades och diskuterades. 
Beslutades om namnbyte på ämnesgruppen Frukt och Grönt till Ämnesgrupp Trädgård 
Ny ordförande i växtodlingsgruppen: meddelades att Desiree Börjesdotter tar över efter Robert Olsson som 
har avböjt en fortsättning 
Ordförande i Marknad och management-gruppen, Bengt Persson, har beslutat att avgå. Ny ordförande i 
ämnesgruppen utses senare. 
Nya medlemmar: Foodhills AB, Apolinaire AB, RISE, Skånemejerier AB, Thylabisco AB och Föreningen 
Svenskt Vin. SLF har beslutat att kvarstå som medlemmar. Open Eye, Scanbi Diagnostics, Svensk Potatis 
och Odling i balans avslutar sina medlemskap. 
Totalt finns nu 81 medlemsorganisationer. 
Årets seminarieverksamhet kommer att landa på 46 stycken. 
 

4. Aktuellt från respektive ledamot 
Bengt Persson: håller på att bygga upp något nytt kring Findus i form av Foodhills AB. Ett 50-tal andra 
organisationer vill etablera verksamhet på området i Bjuv. Hygglig kapitaliseringsgrad på Foodhills AB.  
Från SLU’s styrelse meddelar Bengt att det på vissa fakulteter råder viss obalans mellan utbildning och 
forskning. 
Agneta Lilliehöök: Glyfosat-frågan är het, de ekonomiska problemen i vindkraften gör sig gällande och 
frågan om biogassubstrat får odlas på åkermark är en tredje het fråga. Generellt är växtodlare inte så nöjda, 
animalieproduktion och trädgård går bra. 
Magnus Peterson: massaindustrin går för tillfället mycket bra, en ny fabrik har startats i Värö. Även 
sågverksindustrin går bra, för Södras del i synnerhet mot Storbritannien. Vad ska konstrueras i framtiden i 
trä? Ett svar är färdiga konstruktionselement. Skogsstyrelsen har fått mer pengar för att skydda natur. 
Insektsskador ett problem, behandlingsmöjligheterna minskar. Marginalerna på massa är betydligt bättre än 
på sågverksprodukter. 
Marianne Andersson: Glyfosat-frågan en orosfaktor. Biogas en annan fråga om man får odla energi på 
åkermark. Odlingsåret har varit mycket besvärligt. Djurskyddskontroller är ett diskuterat område. 
Djurrättsaktivister är ett bekymmer för animaliebranschen. 
Bengt Jönsson: trenden är att de större företagen blir betydligt större och de allra minsta ökar i antal. De 
mellanstora har svårt att passa in någonstans utom möjligen på ekologisk odling. Äppelodlingar har 
nyetablerats i ganska hög takt på senare år men har haft ett mycket tufft år p g a låga skördenivåer. Export 
blir mer vanligt, främst orsakat av vattenbrist i södra Europa under sommarmånaderna. Det kommer allt mer 
certifieringar, t.ex. Sigill-certifiering på arbetsmiljö (som dock inte gäller importerade grönsaker). 
Per-Johan Lööf: världens spannmåls-priser pressade, inte minst genom att Ryssland har ökat sin produktion 
kraftigt efter bojkotten. Brexit-frågan mycket stor fråga. Bioenergi och tillämpning av EU-regler/stödsystem 
nationellt är svårt ämne som i nuläget t ex leder till att biogasproduktion i Sverige konkurreras ut av import 



           
från Danmark. Lantmännen: köpt stor knäckebrödsfabrik i Ryssland. Byggt bageri i England. 
Utsädessituationen är tuff i norra Europa, en bristsituation kommer att råda. Jobbar mycket med 
digitalisering. Lantmännens forskningsstiftelse avser att bevilja 10 – 12 miljoner på ett antal sökta projekt. 
Robert Olsson: Dow och DuPont har gått samman och kommer att satsa på i första hand utsäde. Bayer och 
Monsanto troligen sammanslagna i början på nästa år. Bayer blir därmed Tysklands största företag. Bayer 
satsar mycket på biologiska bekämpningsmedel. HIR säger att precisionsodling ökar, men att man har 
problem med rekrytering av personal. På sockerbetsfronten finns osäkerhet med användning av 
neonikotinider, ev. är det året efter användandet av betat sockerbetsfrö som det kan uppstå problem för bin. 
Gruppen söker projekt med växtföljdsövergripande frågor. 
Göran Ståhl: forskningssidan inom SLU är stark på skogsområdet. Det har inrättats ett skogsdatalab 
(fjärranalys, prognoser). Skogsutbildningarna har bekymmer med rekrytering och då framförallt jägmästare. 
SLU ökar satsningen på marknadsföring av utbildningarna till nästa år. 
Håkan Schroeder: Den särskilda satsningen på KCF, Kompetenscentrum Företagsledning, har utökats och 
kommer att omfatta fler fakulteter vid SLU. Kompenscentrum växtförädling: en satsning på 90 miljoner över 
tre år. Det som beslutats är att Eva Johansson är programchef.  
 

5. Verksamhetsplan 2018 
Rapporten genomgicks och godkändes. Nämndes bl.a. kopplingen mot den stundande Kvalitets- och 
nyttoutvärderingen inom SLU 2018 (KoN). 

6. Utveckling av Partnerskap SLU 
SLU har avsatt medel för utveckling av SLU Partnerskap med start 2018 med Partnerskap Alnarp som 
modell. Utvecklingen kommer att ledas från Enheten för samverkan och utveckling vid LTV-fakulteten som 
också är värd för Partnerskap Alnarp.  Framhölls hur viktigt det är att ta tillvara det som nu är bra i 
nuvarande Partnerskap Alnarp.  
 

7. Projektansökningar 
Beviljades enligt bilaga 1, totalt 8 projekt (2 042 000 kr) ur LTV’s projektbudget och 4 projekt (555 000 kr) 
ur projektbudget skog. 
Lisa Germundsson anmälde jäv och lämnade mötet under denna punkt. 
     

8. Övriga frågor 
Avtackning av ordföranden i ämnesgrupper. Bengt Persson och Robert Olsson avtackades för sina mycket 
värdefulla insatser för Partnerskap Alnarp. 

9. Nästa möte 
Nästa möte är sedan tidigare bestämt till tisdag 20 mars 2018 klockan 09.30 – 13.00. 
Ytterligare ett möte bestämdes till 30 augusti 2018 klockan 09.30 – 13.00. 
 

10. Avslutning 
Ordförande tackade för visat intresse och avslutade mötet. 
 
 

 
 
Alnarp den 30 november 2017 
 
 
 
Jan Larsson (sekreterare)   Håkan Schroeder (ordförande)  
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Partnerskap Alnarp Projektansökningar 15 oktober 2017 
 

Projektnr Projekttitel Sökande Partners Söker 
från PA 

Proj. 
totalsumma 

Proj.tid 

1085/17/Skog Urvals metod av poppelkloner med 
anpassning till plantering på 
skogsmark. 

Henrik Böhlenius Skogforsk 2018: 127 900  
2019: 422 900 

2018:354 500  
2019: 747 100 

1801-1912 
Beviljades 160 000 ur projekt-
budget skog för 2018 för första 
delen i ansökan, år 1.  I beloppet 
ingår publicering för första delen. 

1086/17/FoG Organisk gödsling vid ekologisk odling 
av grönsaker i växthus 

Karl-Johan 
Bergstrand 

RISE 
Jordbruksverket 

2017: 0 kr  
2018: 252 010 
 

2017. 90 000  
 2018: 552 010

1801-1812 
Beviljades 252 000 ur LTVs 
projektbudget för 2018. En 
förutsättning är att övrig 
finansiering beviljas.  

1087/17/FoG Konkurrera med kvalitet 2: nya 
äpplesorter för dessert, must och cider 

Kimmo Rumpunen Äppelriket Österlen ek. 
för. 
Kivik Musteri AB 
Apolinaire AB 

2018: 175 000 
2019: 175 000 
2020: 175 000 
Wiklands fond: 
2018: 150 000 
2019: 150 000 
2020: 150 000 
 

2018: 500 000 
2019: 500 000 
2020: 500 000 
 

1801-2012 
Beviljades 240 000 ur LTVs 
projektbudget (120 000 för 2018 
och 120 000 för 2019). 
Wiklands fond har inga medel för 
2017, bemyndigas AU att bevilja 
ur Wiklands fond i början på 
2018 för 2018 och 2019. 
Sökande uppmanas knyta 
utbildningsaktiviteter med 
studenter till projektet.  

1088/17/FoG Kunskaps- och kompetensutveckling 
kring frukter och bär för ökad 
konkurrenskraft 

Kimmo Rumpunen Stiftelsen 
Trädgårdsodlingens 
Elitplantstation 
E-planta ek. för. 
Fritidsodlingens 
Riksorganisation 

2018: 191 000 
2019: 197 000 
2020:  204 000 
Wiklands fond: 
2018: 150 000 
2019. 150 000 
2020: 150 000 

2018: 721 000 
2019: 727 000 
2020: 734 000 

1801-2012 
Beslut: avslag med motiveringen 
liten omfattning av 
forskningsaktiviteter i projektet i 
förhållande till sökt belopp, vilket 
ger lägre prioritet vid rådande 
medelsbrist. 

1089/17/Skog Gallring för generell hänsyn Emma Holmström Södra Skogsägarna ek 
för 
 

2017: 125 000 2017:330 000 1801-1912 
Beviljades 125 000 ur 
projektbudget skog för 2018 med 
villkoret att ansökan kompletteras 
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enligt anvisningar nedan, beslut 
tas i AU. 
Hypoteser behöver förtydligas och 
därtill även en generell 
genomgång av ansökan för ökad 
tydlighet. Ny rubrik som tydligare 
beskriver projektet huvudfokus. 
Anläggningsår ändras. 

1090/17/Ind Fosfor: Återföring från avlopp till 
åkermark med slagg 
 
 
 

Siri Caspersen Alnarp Cleanwater 
Technology AB 
 

2018: 152 000 2018: 313 900 1801-1901 
Beviljades 140 000 ur LTV’s 
projektbudget för 2018 

1091/17/FoG Växtslag och applikationstidpunkt för 
effektivare bekämpning av humana 
patogener i livsmedel med hjälp av 
växtextrakt 
 

Sammar Khalil In vitro Plant-tech AB 2018: 226 638 2018: 453 276 1801-1812 
Beslut: Avslag med motiveringen 
projektets tillämpbarhet i 
praktiken bedöms som osäker 
vilket leder till lägre prioritet vid 
rådande medelsbrist. 

1092/17/MoM Kunskap och innovation för tillväxt i 
trädgårdsnäringen 

Lena Ekelund Sparbanken Skåne 
LRF Skåne 
LRF Trädgård 

2018: 250 000 
2019: 250 000 
2020: 250 000 

2018: 960 000 
2019: 960 000 
2020: 560 000 

1801-2006 
Beviljades 500 000 ur LTV’s 
projektbudget (250 000 för 2018 
och 250 000 för 2019). Projektet 
har som villkor att övrig 
finansiering beviljas. 

1093/17/Anim Halksäkra golv förebygger skador hos 
nötkreatur; Minskar rillning halkrisken 
på betonggolv? 
 

Christer Bergsten Stiftelsen 
Lantbruksforskning 
Skånemejerier AB 

2017: 275 000 
 

2017:1 075 
000 

1806-2005 
Beviljades 235 000 ur LTV’s 
projektbudget för 2018 under 
förutsättning att övrig finansiering 
beviljas. 

1094/17/Vo Proteinkvalitet i vetelinjer med 
främmande kromosomfragment 
 

Eva Johansson Lantmännen SW Seed 2017: 200 000 2017: 470 320 1710-1810 
Beviljades 200 000 ur LTV’s 
projektbudget för 2018 
 

1095/17/FoG, 
Ind 

Innehåll av bioaktiva substanser och 
thylakoider i grön biomassa 

Helena Persson 
Hovmalm 
 

Thylabisco AB 
Statens Jordbruksverk 

2018: 200 000 2018: 400 000 1804-1904 
Beviljades 200 000 ur LTV’s 
projektbudget för 2018 
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1096/177Anim Nya grepp för digitalisering av 
mjölkproduktionen - för ökad nytta för 
rådgivning och producenter 
 

Anders Herlin Skånesemin 2017: 138 240 2107: 276 480 1801-1906 
Projektansökan avslås då 
projektets mål, genomförande och 
förväntat resultat är otydligt.. 

1097/17/Skog Anläggningsförbandets inverkan på 
vårtbjörkens produktion och kvalitet 
 

Urban Nilsson Sveaskog 2018: 48 000 
2019: 22 000 

2018: 158 000 
2019: 22 000 

1804-2004 
Beviljades 70 000 ur 
projektbudget skog (48 000 för 
2018 och 22 000 för 2019) 

1098/17/Skog Kunskapsplattform Nya skogsskador i 
våra skogar 
 

Johanna Witzell Region Skåne 2018:167 880 
2019:32 120 

2018:367 880  
2019:32 120 

1801-1902 
Beviljades 210 000 ur 
projektbudget skog (168 000 för 
2018 och 32 000 för 2019) 
Angeläget insatsområde där 
sektorn efterfrågar en samlande 
ingång till hela SLUs kompetens 
inom området. 
Villkor att en partner som är aktiv 
inom sektorn knyts till projektet 
samt att övriga medfinansiärer 
beviljar sin del. 
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Partnerskap Alnarp – Fortsättningsansökning  15 okt 2017  
Projektnr Projekttitel Sökande Partners Söker 

från PA 
Proj. 
totalsumma 

Proj.-tid 

1008B/17/Anim Test av belastningsfördelning på 
underlag med olika mjukhetsgrad 
och spaltöppningar för 
nötkreatur, steg två. 

Christer Bergsten Stiftelsen 
Lantbruksforskning 
Willab AB 

2018: 275 000 2018: 1 332 189 1810-1910 
Beviljades 275 000 ur 
LTV’s projektbudget för 
2018. En förutsättning är 
att Willab AB åter blir 
medlemmar i PA. 

 


